
 
 

 
 

Kraków, 23 lipca 2019 roku  

 

 

Do  

Jacka Majchrowskiego  

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

 

Dotyczy: zarządzania wodami na terenie miasta Krakowa 

 

 

INTERPELACJA 

 

 

Szanowny Panie Prezydencie! 

 

 W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 

roku z późniejszymi zmianami (Dz. U. Nr 16, poz. 95), zwracam się do Pana z prośbą o 

udzielenie informacji dotyczącej zarządzania wodami na terenie miasta Krakowa. 

 

Z uwagi na znaczne skutki środowiskowe oraz ekonomiczne, prac 

odwodnieniowych prowadzonych na terenie miasta Krakowa, proszę o informację na 

temat podejmowanych działań zmierzających do poprawy sytuacji. 

 

Negatywne skutki środowiskowe widoczne są w postaci obniżenia poziomu wód 



 
 

 
 

zbiorników wodnych (przykłady drastycznego obniżenia poziomu wód Stawu 

Płaszowskiego, Stawu Dąbskiego podczas prowadzonych w ich pobliżu inwestycji 

budowlanych i odpompowywania wody).  

 

Negatywne skutki ekonomiczne wynikają zarówno ze znacznego zaniżania kosztów 

odprowadzania przez inwestorów wypompowywanych wód do kanalizacji, jak i opłat 

ponoszonych przez Gminę Kraków za odprowadzanie do kanalizacji 

odpompowywanych wód z inwestycji miejskich, a możliwych do wykorzystania (np. 

odpompowywana woda z czterech studni z Ronda Mogilskiego – brak jest wiedzy na 

temat dokładnej ilości odpompowywanej wody ze względu na zepsute od kilku lat 

wodomierze – mogłaby służyć do zasilania Ogrodu Botanicznego lub stawu i cieku 

wodnego wykonanego w ramach planowanego parku Wesoła oraz podlewania drzew 

podczas suszy). 

 

Już w 2016 r. Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska postulowała o:  

• każdorazowe opomiarowanie zrzutu wód z odwadniania wykopów budowlanych 

(w oparciu o przepływomierze), zarówno w przypadku odprowadzania wód 

podziemnych jak i tzw. wód opadowych. Opomiarowanie zrzutu powinno poza 

kontrolą ilości wody obejmować również pomiar parametrów jakościowych wód, 

w nawiązaniu do obowiązujących uregulowań prawnych dotyczących zagadnienia 

odprowadzania wód do wód i ziemi. 

• wprowadzenie umów na zrzut wód z odwodnień budowlanych w oparciu o 

realne, pomierzone wielkości zrzutu wód do sieci kanalizacyjnej. 

• opracowanie cennika za zrzut wód z prac odwodnieniowych z uwzględnieniem 

parametrów fizykochemicznych odprowadzanych wód. 

 

W związku z powyższym zwracam się do Pana z następującymi pytaniami: 



 
 

 
 

1. Czy planuje Pan wprowadzenie mechanizmów rzeczywistego pomiaru 

odpompowywanych podczas inwestycji wód i pobierania właściwych opłat za ich 

odprowadzanie do kanalizacji? 

2. Czy planuje Pan wykorzystywanie odpompowywanych wód dobrej jakości, a 

obecnie marnotrawionych poprzez odprowadzanie ich do kanalizacji? 

 

Z wyrazami szacunku, 

 
_______________________ 

Łukasz Gibała – Radny Miasta Krakowa	

 


